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Godina petnaesta, broj 724, dodatak za Brani~evski okrug

Turisti~ka organizacija Srbije 
proglasila najbolju 
turisti~ku manifestaciju u Srbiji

Ljubi~evske 
konji~ke igre 
dobile „Turisti~ki
cvet“ Strane IV-V
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Ujedinjena po`areva~ka opozicija
formirala Savez za Srbiju u tom gradu

Do promena samo
demokratskim
putem Strana VII

Po`arevac - Gradona~elnik Po`arevca
Bane Spasovi} sa saradnicima posetio je
gara`u Javnog komunalnog preduze}a
„Komunalne slu`be“, gde je predstavljen
novi vozni park ovog komunalnog pred-
uze}a - sme}ari, cisterne, ~istilice (za li{}e,
i sneg) i obi{ao radove na sanaciji divlje

deponije u naselju Dubravica. Gradona-
~elnik Spasovi} je ovom prilikom rekao
da je Grad Po`arevac u ovoj godini izdvo-
jio 142 miliona dinara za obnovu osnov-
nih sredstava ovog komunalnog predu-
ze}a kao i da se o~ekuje da ove godine bu-
de izabran izvo|a~ za radove za gradnju

recikla`nog centra i transfer stanice kod
ve} postoje}e sanitarne deponije. 

Nakon posete Komunalnim slu`ba-
ma gradona~elnik sa saradnicima je
obi{ao i ~i{}enje divlje deponije na te-
ritoriji Mesne zajednice Dubravica.
Prema re~ima Slobodana Jovi}a, direk-
tora JKP „Komunalne slu`be“ Po`are-
vac, u Dubravici se nalazi najve}a di-
vlja deponija, a divlje deponije u @ivici
i u ulici Lipa u Po`arevcu ve} su sani-
rane. Jovi} je dodao da je ovo prva faza
sanacije deponija, a da }e preostala
sredstva od ove godine biti preneta u
narednu, tako da }e se ~itav ovaj pro-
ces nastaviti i u 2019. godini. Z. V.
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Na sednici po`areva~ke skup{tine 
usvojen Plan generalne regulacije 

Odbornici „pretresli“
deo za grad i
industrijsku zonu

Stvori}e se i uslovi za gradnju
trafostanice i postrojenja za pre~i{}avanje
voda Nova trafostanica mo}i 
}e da napoji elektri~nom 
energijom jo{ jedan Po`arevac Strana III

UMETNI^KA PORUKA MIRU UDRU@ENJA „ART KRUG PM“

Po`arevac - Ove godine kada se obele`ava jubilej 300.
godi{njica Po`areva~kog mira, kao jednog od
najzna~ajnijih politi~kih doga|aja onoga doba, iz grada
pod ^a~alicom poslata je jo{ jedna poruka identi~ne
su{tine - „Umetni~ka poruka miru 2018“ Udru`enja
„Art krug PM“ u Galeriji savremene umetnosti na
Starom korzou. „U godini jubileja od va`nog doga|aja
kako za Po`arevac, tako i za Srbiju - potpisivanje

Po`areva~kog mira 1718. jedno mlado udru`enje
umetnika iz Po`arevca, Art krug, je na{lo povod za
organizovanje kolonije odr`ane ovog leta na Tulbi.
Sakupili su se umetnici raznih sklonosti i interesovanja i
stvorili fond slika kojim slave mir na razli~ite na~ine,
rekla je Marina Radosavljevi}“, istori~ar umetnosti,
kustos Narodnog muzeja u Po`arevcu.
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Gradona~elnik Po`arevca Bane Spasovi} sa saradnicima posetio JKP Komunalne slu`be

Vredan novi vozni park i
sanacija divlje deponije

Grad Po`arevac u ovoj godini izdvojio 142
miliona dinara za obnovu osnovnih sredstava
ovog komunalnog preduze}a, a o~ekuje se da
ove godine bude izabran izvo|a~ za radove za
gradnju recikla`nog centra i transfer stanice
kod ve} postoje}e sanitarne deponije
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Ministar [ar~evi} posetio obrazovne ustanove u Velikom Gradi{tu

Primer dobre saradnje sa
Ministarstvom prosvete
Veliko Gradi{te - Ministar prosvete,
nauke i tehnolo{kog razvoja u Vladi
Republike Srbije Mladen [ar~evi}, sa
dr`avnim sekretarom Anom Mili}evi}
Langovi}, pomo}nicom ministra pro-
svete za investicije Spomenkom Simo-
ni} i posebnim savetnikom Nenadom

Radi}em, posetio je op{tinu Veliko
Gradi{te gde je obi{ao dve obrazovne
ustanove kako bi se upoznao sa {kol-
skom infrastrukturom i investicijama.

U pratnji doma}ina, predsednika
op{tine Dragana Mili}a, njegovih sa-
radnika i direktora {kola i prosvetne
ustanove, na~elnika Brani~evskog
upravnog okruga i na~elnika [kolske
uprave u Po`arevcu, ministar je najpre
obi{ao radove na novom objektu
Osnovne {kole „Mi{a @ivanovi}“ u
Srednjevu, a potom i Srednju {kolu
„Miloje Vasi}“ u Velikom Gradi{tu.

Direktor O[ „Mi{a @ivanovi}“ De-
jan Rajkovi} upoznao je ministra sa
radovima na delu nove {kole ~ija je iz-
gradnja po~ela pre jednu deceniju za
{ta je ministarstvo najavilo pomo} ka-
ko bi se ovi radovi uspe{no okon~ali.
Kako je ovom prilikom istaknuto, Ve-

liko Gradi{te je primer dobre saradnje
lokalne samouprave i Ministarstva
prosvete. Uslovi za sve u~enike i na-
stavnike, za njihovo u~enje i rad, mo-
raju da budu svuda jednaki. Ministar
je govorio i o mre`i {kola i dualnom
obrazovanju imaju}i u vidu, kako je

rekao, da Veliko Gradi{te ima dobar
turisti~ki potencijal. 

- Nova mre`a {kola i uvo|enje jedno-
smenskog rada pomo}i ~e najvi{e op{ti-
nama poput Velikog Gradi{ta, jer }e
u~enici mo}i da se u {koli i posle nastave
bave sportom i dodatnim aktivnostima,
dok }e drugi objekti mo}i da se koriste
za |a~ki turizam i ekskurzije, rekao je
[ar~ervi}.  Predsednik Op{tine Veliko
Gradi{te, Dragan Mili}, naglasio je da ta
lokalna samouprava ula`e u obrazova-
nje jer smatra da taj novac predstavlja
najbolju investiciju, a ne tro{ak.

- Najbolje u~enike nagra|ujemo
laptop ra~unarima, sportskom opre-
mom, poma`emo im da idu na takmi-
~enja, a njihovi dobri rezultati i uspeh
vide se prilikom upisa na fakultet. Na-
{i odbojka{i srednjo{kolci predstavlja-
li su Srbiju na Svetskom prvenstvu i
osvojili tre}e mesto, dobili su sportsku
opremu i nagradno putovanje od pet
dana u Istambul o tro{ku op{tine.
Osnovci odbojka{i osvojili su prvo me-
sto u Srbiji, {to zna~i da imamo mno-
go uspeha. Zadovoljni smo i sa radom
prosvetnih radnika, po~ev od onih u
vrti}u pa do osnovnih i srednje {kole.
Ova saradnja daje rezultate i mi }emo
da je nastavimo i ubudu}e, uz zahval-
nost Ministarstvu koje je uvek prihva-
tilo na{e zahteve i pomoglo u realizaci-
ji odre|enih projekata, rekao je Mili}.

Z. V.

Otvorena renovirana zgrada {kole u Zabeli

Grad u sanaciju 
ulo`io 30 miliona
Zabela - Na teritoriji grada Po`arevca
detaljno je renovirana jo{ jedna obra-
zovna ustanova, pa je u Zabeli sve~a-
no otvorena izdvojena  zgrada Osnov-
ne {kole „Vuk Karad`i}“ koja je detalj-
no obnovljena. Sve~anom otvaranju
prisustvovali su ~elnici lokalne samo-
uprave, predvo|eni gradona~elnikom
Banetom Spasovi}em, kao i direktori
{kolskih ustanova.

Ina~e, u Osnovnoj {koli „Vuk Kara-
d`i}“ nastava se, osim u mati~noj usta-
novi, odvija u jo{ {est izdvojenih {kola.
[kola u Zabeli ima sedam u~ionica,
kancelariju i terene za fudbal, odbojku
i ko{arku. Podignuta je posle Drugog
svetskog rata na zemlji{tu KPZ „Zabe-
la“, a {kola je osmogodi{nja.

Direktor  {kole „Vuk Karad`i}“
Vladan Vidojevi} pozdravio je i zahva-
lio je svim prisutnima i re~ prepustio
Lidiji Risiti}, doskora{njoj direktorki
ove {kolske ustanove. Po njenim re~i-
ma, 2016. godine doneta je odluka da
se u sanaciju {kole ulo`i 27 miliona di-

nara. Zahvaljuju}i Gradu Po`arevcu,
omogu}ena su i dodatna sredstva za
ulaganje u ovu {kolu, pa je tako ukup-
no ulo`eno oko 30 miliona dinara.

- Sanacija {kola zapo~eta je u februa-
ru 2018. godine i obuhvatila je gradnju
novog krova, spoljnu izolaciju, zamenu
prozora i vrata, nove podove, obnovu fa-
sade, renoviranje mokrog ~vora i toaleta,
oluka, elektri~nih instalacija, vodovoda
i kanalizacije, navela je Lidija Risti}.

Gradona~elnik je ~estitao je kolek-
tivu {kole i rekao da je obnova ove
{kole usmerena da deca koja poha|a-
ju {kolu imaju iste uslove kao i u gra-
du. Spasovi} je rekao da se ve} tri go-
dine uzastopno iz bud`eta odvaja bli-
zu 100 miliona dinara i da je projekat
ulaganja u prosvetu jedan od najbitni-
jih projekata lokalne samouprave.
Gradona~elnik je rekao da se ulaganja
ne}e zaustaviti na ovoj {koli i tom pri-
likom najavio veliki projekat ulaganja
u Osnovnu {kolu „Dositej Obradovi}“.

Z. V.

Srednja {kola „Miloje Vasi}“
O radu i postignutim rezultatima Srednje {kole „Miloje Vasi}“ ministra [ar~evi}a, upoznao je direk-
tor ove ustanove Zoran Ta{i}, istakav{i da {kola ima dobru saradnju sa ovim Ministarstvom kao i sa
lokalnom samoupravom u realizaciji projekata za stvaranja savremenih uslova za obavljanje nasta-
ve i postizanje dobrih rezultata od strane u~enika.

Ministar Nedimovi} obi{ao
radove na brani „Busur“

Petrovac - Ministar poljoprivrede, {umarstva i vodopri-
vrede Branislav Nedimovi}, zajedno sa generalnim direk-
torom Javnog preduze}a „Srbijavode“ Goranom Puzovi-
}em i predsednikom op{tine Petrovac na Mlavi Du{kom
Nedini}em, obi{ao je prvu fazu radova na brani „Busur“.
Obilasku su prisustvovali predstavnici kancelarije za upra-
vljanje javnim ulaganjima Vlade Republike Srbije, Repu-
bli~ke direkcije za vode, lokalne samouprave Op{tine Pe-
trovac na Mlavi,  Instituta za vodoprivredu „Jaroslav ̂ er-
ni“, VPC „Sava-Dunav“ i Vodoprivrede d.o.o Po`arevac.
Sanacija se finansira iz Dr`avnog programa hitnih rado-
va za 2018. godinu preko kancelarije za upravljanje jav-
nim ulaganjima. Vrednost investicije iznosi oko 186 mi-
liona dinara a izvo|a~ radova je preduze}e „Vodoprivre-
da“ DOO iz Po`arevca. Z. V.

Gra|ani pozvani na javnu raspravu

Plan javnih investicija
Po`arevac - Gradsko ve}e Po`arevca
pozvalo je sve gra|ane, udru`enja,
stru~nu javnost i druge zainteresova-
ne subjekte da se upoznaju sa tek-
stom nacrta Plana javnih investicija
za 2019. godinu i daju predloge, su-
gestije i komentare. Javna rasprava o
Nacrtu odr`ava se u periodu od 11.
decembra 2018. godine do 16. de-
cembra 2018. godine.

Predlozi, sugestije, inicijative i ko-

mentari dostavljaju se Gradskom ve}u
Grada Po`arevca, putem elektronske
po{te na adresu: uprava@pozarevac.rs
ili po{tom na adresu: Gradska uprava
Grada Po`arevca, Drinska 2, Po`are-
vac, za naznakom: ,“Za javnu raspravu
o Planu investicija za 2019. godinu“.

Tim povodom odr`a}e se otvore-
ni sastanak u sali Gradske sa pred-
stavnicima stru~nih slu`bi, kome
mogu prisustvovati zainteresovani

gra|ani, udru`enja, stru~na i ostala
javnost, kao i sredstva javnog obave-
{tavanja. Po okon~anju javne raspra-
ve, Gradsko ve}e Po`arevca }e anali-
zirati sve primedbe, predloge i suge-
stije u~esnika u javnoj raspravi i na
osnovu toga sa~initi izve{taj o spro-
vedenoj javnoj raspravi i u roku od 8
dana od dana okon~anja javne ras-
prave isti objaviti na internet strani-
ci Grada Po`arevca. Z. V.

Ni u novom redu vo`nje `eleznice nema vozova za Beograd

Od februara tri 
polaska za Zaje~ar
Po`arevac - Od nedelje 9. decembra
stupio je na snagu novi `elezni~ki
red vo`nje koji }e biti va`iti do 14.
decembra 2019. godine.

Novim redom vo`nje, voz iz Po-
`arevca ka Smederevu ima}e pet po-
lazaka. Prvi polazak za Smederevo
bi}e u 6 ~asova ujutru dok je posled-
nji predvi|en za 22 sati i 15 minuta.
Iz Smedereva prvi voz za Po`arevac
polazi}e u ~etiri sata 40 minuta uju-
tro, dok }e poslednji voz za Po`are-
vac po}i 19 ~asova i 30 minuta.

Rekonstrukcijom pruge Po`are-
vac - Majdanpek stekli su se uslovi i
za putni~ki saobra}aj izme|u Po`a-

revca i Zaje~ara. Planirano je da ova
relacija bude pu{tena u putni~ki sao-
bra}aj po~etkom februara 2019. godi-
ne. Po novom redu vo`nje iz Po`arev-
ca planirana su tri polaska za Zaje~ar.

U novom redu vo`nje i ove godine
nema voznog putni~kog saobra}aja
izme|u Po`arevca i Beograda. Prema
re~ima generalnog direktora „Infra-
struktura @eleznica Srbije“ Miroljuba
Jevri}a, za slede}u godinu u planu je
rekonstrukcija pruge Mala Krsna - Ja-
jinci, pruga kojom saobra}a voz iz Po-
`arevca za Beograd. Ova rekonstruk-
cija se finansira iz kredita Evropske
banke za obnovu za razvoj. Z. V.
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Po`arevac - Skup{tina grada Po`arev-
ca, kojom je predsedavao Bojan Ili},
usvojila je odluku o dono{enju Plana
generalne regulacije „Po`arevac 2“.
Radi se o regulaciji gra|evinskog pod-
ru~ja povr{ine 917 hektara. Ovim pla-
nom, koji }e omogu}iti jednostavnije
dobijanje gra|evinskih lokacijskih do-
zvola i legalizaciju objekata, predvi|a
se i izgradnja trafostanice 35/10 „Po`a-
revac 2“ za potrebe grada kao i postro-
jenja za pre~i{}avanje otpadnih voda. 

Plan je izradio Institut za arhitektu-
ru i urbanizam Srbije. Izrada plana ra-
di se u {est faza i pred odbornicima je
bila druga faza koja obuhvata slede}i
deo grada:  Industrijsku ulicu, \ure
\akovi}a sa [e}eranom i koncernom
„Bambi“, novu industrijsku zonu i uli-
cu Ilije Gojkovi}a sa Hipodromom.
Plan detaljne regulacije ura|en je u
skladu sa generalnim planom grada
Po`arevca koji je donet 2007. godine.

- Sada smo ta~no definisali gradsko
gra|evinsko zemlji{te, zemlji{te za pri-
vredne objekte, investicije, proizvodne
pogone. U okviru ove faze  nalazi se i
stambena zona. Gra|ani }e itekako ima-
ti koristi od ovog plana, lak{e }e da dobi-
jaju gra|evinske dozvole, lak{e }e da le-
galizuju, svoje objekte, a privrednici i in-
vestitori lak{e }e dolaziti do lokacija, re-
kao je Bane Spasovi} gradona~elnik Po-
`arevca i dodao da Grad mo`e da investi-
ra u prate}u komunalnu infrastrukturu.

- Verovatno najva`nije u ovom tre-
nutku je izgradnja trafo-stanice napon-
skog nivoa 35/10 kilovoltampera iza
tribina Hipodroma. Ve} smo odradili
prenos vlasni{tva na Republiku Srbiju,
odnosno, pravo kori{}enja „Elektropri-
vrede“ Srbije. Ta trafo-stanica mo}i }e

da napoji elektri~nom energijom jo{ je-
dan Po`arevac. Sada nema mogu}nost
da se obezbedi energija za nove investi-
tore,  jer smo do{li do krajnje faze eks-
ploatacije. Sa novom trafostanicom bi-
}e izvr{ena i revizija elektromre`e na
nivou grada, koja nije ra|ena skoro pe-
deset godina, rekao je Bane Spasovi}
gradona~elnik Po`arevca.

Prva faza gradnje bi trebalo da ot-
po~ne naredne godine, samo se ~eka-
lo na Plan detaljne regulacije „Po`are-
vac 2“. Izra|iva~ plana, dr Igor Mari}
iz Instituta za arhitekturu i urbanizam
Srbije, za skup{tinskom govornicom
je naveo da su i{li bukvalno do svakog
doma}instva, da bi snimili fakti~ko
stanje na terenu. Dalje je istakao da su
ta~no definisane saobra}ajnice.

Odbornici opozicije su postavili pita-
nje u vezi prigovora gra|ana koji pose-
duju imanja u pozadini industrijske zo-
ne, gde bi trebalo da pro|e unutra{nja
saobra}ajnica, jer je planom predvi|en
zeleni pojas {irine 50 metara. Po Mari-
}evim re~ima, pojas je smanjen na 25
metara i mali deo tih parcela bi}e zahva-
}en pojasom, oko pet odsto, tako da se
ne}e su{tinski naru{iti njihov polo`aj.

Odbornici su za rukovodioca Javnog
komunalnog preduze}a „Vodovod i ka-

nalizacija“ izabrali Vladimira Stojimiro-
vi}a dok je za v. d. direktora Kulturno
sportskog centra imenovan Nenad Miti}.

Odlu~eno je i da }e Grad Po`arevac
sufinansirati projekat Op{te bolnice
pod nazivom „Rumunsko - srpska za-
jedni~ka inicijativa u borbi protiv kan-
cera u pograni~nom regionu“. Milan
Dabi} na~elnik Odeljenja za finansije,
ka`e da je po`areva~ka Bolnica dobila
finansijsku podr{ku Evropske unije za
realizaciju IPA projekta za unapre|eno
dijagnostifikovanje i le~enje malignih
tumora. Vrednost projekta koji realizu-
ju Rumunija i Srbija ve}a je od 11 mili-
ona 680 hiljada evra. Op{ta bolnica u~e-
stvuje sa ne{to vi{e od 4 miliona 672 hi-
ljade dinara, a Ministarstvo zdravlja sa
jednim milionom i 85 hiljada evra.

- Ova odluka odnosi se na u~e{}e lo-
kalne samouprave u ovoj i u naredne
dve godine. U teku}oj godini je to 350
hiljada evra, odnosno 42 miliona dina-
ra, u 2019. godini 200.894 evra ili 24
miliona i 107 hiljada dinara i u 2020.
godini 150 hiljada evra odnosno 18 mi-
liona dinara. Ukupna ulaganja Grada u
ovaj projekat iznosi}e 700.894 evra, od-
nosno oko 84.107.000 dinara, rekao je
Dabi}. Realizacija projekta zapo~eta je
u avgustu pro{le godine a kraj je pred-
vi|en za februar 2021. godine.

Odlu~eno je i da se izmeni odluka o
osnivanju Javne ustanove Kulturno-
sportski centar „Po`arevac“ i data sa-
glasnost na Program rada i razvoja
Zdravstvene ustanove „Apoteka Po`a-
revac“ za narednu godinu. Z. V.

Gradona~elnik posetio JKP Komunalne slu`be

Novi vozni park i
sanacija deponije
Po`arevac - Gradona~elnik Po`arevca
Bane Spasovi} sa saradnicima posetio
je gara`u Javnog komunalnog predu-
ze}a „Komunalne slu`be“, gde je pred-
stavljen novi vozni park ovog komu-
nalnog preduze}a - sme}ari, cisterne,

~istilice (za li{}e, i sneg) i obi{ao rado-
ve na sanaciji divlje deponije u naselju
Dubravica.

Gradona~elnik Spasovi} je ovom
prilikom rekao da je Grad Po`arevac u
ovoj godini  izdvojio 142 miliona dina-
ra za obnovu osnovnih sredstava ovog

komunalnog preduze}a kao i da se
o~ekuje da ove godine bude izabran
izvo|a~ za radove za gradnju recikla-
`nog centra i transfer stanice kod ve}
postoje}e sanitarne deponije. 

- Zapo~eto je ~i{}enje divljih depo-
nija, kojih ima preko 40. Grad Po`are-
vac rezervisao je jo{ preko 30 miliona
dinara za nastavak obnove osnovnih
sredstava koje koristi ovo komunalno
preduze}e,  zaklju~io je gradona~elnik.

Slobodan Jovi} direktor JKP „Komu-
nalne slu`be“ je istakao da grad nikada
nije ulagao ovolika sredstva u komu-
nalno preduze}e i dodao je da se usko-
ro o~ekuje da stigne jo{ jedan sme}ar,
kao i auto-podiza~, dok }e individual-

ni sektor biti pokrenut sa 11.000 kan-
ti za sme}e za {ta je izdvojeno 27,5 mi-
liona dinara.

Nakon posete Komunalnim slu-
`bama gradona~elnik sa saradnicima
je obi{ao i ~i{}enje divlje deponije na
teritoriji Mesne zajednice Dubravica.

Prema re~ima Slobodana Jovi}a, di-
rektora JKP „Komunalne slu`be“ Po-
`arevac, u Dubravici se nalazi najve}a
divlja deponija, a divlje deponije u
@ivici i u ulici Lipa u Po`arevcu ve} su
sanirane. Jovi} je dodao da je ovo prva
faza sanacije deponija, a da }e preosta-
la sredstva od ove godine biti preneta
u narednu, tako da }e se ~itav ovaj
proces nastaviti i u 2019. godini.

Z.  V.

Stvori}e se i uslovi
za gradnju trafo-
stanice i postrojenja
za pre~i{}avanje
voda 
Nova trafo-stanica
mo}i }e da napoji
elektri~nom
energijom jo{ jedan
Po`arevac 

Na sednici po`areva~ke skup{tine usvojen Plan generalne regulacije 

Odbornici „pretresli“ deo 
za grad i industrijsku zonu

Savet za me|unacionalne odnose
Odbornici su usvojili i Odluku o osnivanju Saveta za me|unacionalne odnose po kojoj ~lanove u Sa-
vetu imaju predstavnici srpske i svih nacionalnih i etni~kih zajednica sa vi{e od 1 odsto u~e{}a u
ukupnom broju stanovnika. Te uslove ispunjavaju srpska zajednica i romska nacionalna manjina.
Savet broji {est ~lanova od kojih je polovina pripadnica `enskog pola. 

O`ivljava Ekolo{ki dom na ^a~alici
Ekolo{ki dom na ^a~alici, objekat povr{ine preko 390 kvadrata, predat je na kori{}enje Centru
za kulturu, pa }e kona~no, nakon vi{e godina, o`iveti i dobiti pravu funkciju. Mitar Karad`i}, me-
nad`er Grada podsetio je na nekada{nji problem proki{njavanja krova Ekolo{kog doma, koji je
re{en postavljanjem sibirskog ari{a, otpornog na temperature i do -50 stepeni. Ovih dana bi}e
postavljeni gromobran a kada je re~ o projektu izgradnje terase, sudski postupak sa izvo|a~em
radova ko~i njegovu  realizaciju, obavestio je Karad`i}. Osnovni cilj odluke o poveravanju Eko-
lo{kog doma Centru za kulturu, po re~ima Dejana Krsti}a ~lana Gradskog ve}a, jeste da se kapa-
citeti ovog objekta maksimalno iskoriste, kroz organizaciju kulturnih doga|anja. „Dom }e sva-
kako biti otvoren za udru`enja, ~ije aktivnosti, preko raznih projekata, lokalna samouprava i fi-
nansijski podr`ava, rekao je Krsti}“.

Kontejnerima protiv „divljih“ obi~aja
Gradona~elnik Spasovi} navodi da je grad izdvojio 18 miliona dinara za ~i{}enje deponija i da je grad-
ska komisija evidentirala 25 velikih divljih deponija i par desetina manjih. „Na deponijama }e, po-
sle ~i{}enja, biti postavljeni kontejneri za bacanje otpada. Deponije }e biti i periodi~no ~i{}ene sve do
sistemskog re{avanja ovog problema, {to bi trebalo da bude do 2020. godine, rekao je Spasovi}“.

PO^EO NOVOGODI[NJI VA[AR 
Po`arevac - U Po`arevcu se, kao {to smo pisali u prethodnom broju, od 10. decembra do 6. janu-
ara odr`avaju Novogodi{nji i Bo`i}ni va{ar, na staroj lokaciji, u Ulici stari korzo. Prema odluci
Gradskog ve}a, cena zakupa privremenog objekta povr{ine  jedan kvadratni metar, i sa isto toliko
manipulativnog prostora,  iznosi 4.499 dinara, plus PDV od 901 dinar.  Isto toliko pla}a se za  ob-
jekat od dva kvadrata, dok zakup objekta od 6,2 kvadrata ko{ta 8.999 i PDV od 1.802 dinara.
Prodavac koji postavlja sopstveni {tand plati}e 53 dinara dnevno po kvadratu i lokalnu administra-
tivnu taksu od 1.540 dinara. Novogodi{nji va{ar odr`ava se i u Kostolcu od 11. decembra, na platou
ispred Sportske hale. M. V.
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brani~evo

Po`arevac - Povodom ~etiri dece-
nije rada Slu`be hemodijalize u
Op{toj bolnici Po`arevac, koja
pokriva teritoriju ~itavog Brani-
~evskog okruga, odr`an je prigo-
dan skup Nefrolo{ke sekcije kojoj
su prisustvovali eminenti stru~-
njaci iz ove oblasti, profesori sa
Nefrolo{ke klinike i Medicinskog
fakulteta, osniva~ dijalize u Po`a-
revcu dr Dragoljub Bojovi}, leka-
ri po`areva~ke bolnice i drugih
zdravstvenih centara Srbije.

Ovom prilikom, profesor dr
\oko Maksi} sa Vojnomedicin-
ske akademije odr`ao je predava-
nje o faktorima zna~ajnim za du-
gotrajno pre`ivljavanje bolesni-
ka, pa i onih kojima je izvr{ena
transplantacija. O peritoneum-

skoj dijalizi u le~enju bolesnika
sa slabo{}u funkcije bubrega go-
vorila je prof. dr Biljana Stojimi-
rovi} sa Nefrolo{ke klinike, a pre-
davanje o protokolima za le~enje
peritonitisa i infekcije izlaznog
mesta kod bolesnika i peritone-

umskoj dijalizi odr`ala prof. dr
Dijana Jovanovi} sa Medicinskog
fakulteta u Beogradu.

^estitaju}i veliki i zna~ajan ju-
bilej zaposlenima, direktor Op{te
bolnice Po`arevac dr Danko Ni-
koli} je istakao da je ove godine
za Nefrolo{ku slu`bu nabavljeno
osam novih aparata najnovije ge-

neracije i u toku su pregovori za
kupovinu jo{ pet aparata.

- Zanavljanjem medicinske
opreme i aparata zaposlenima
olak{avamo rad, a {to je najbitni-
je pacijentima se omogu}avaju
bolji uslovi i kvalitetnija dijaliza,
kazao je dr Nikoli}. O istorijatu
razvoja Nefrolo{ke slu`be i he-
modijalize u Po`arevcu govorio
je na~elnik Centra za hemodijali-
zu Op{te bolnice dr Nenad Raki}.
Centar je osnovan 4. decembra
1978. godine kada je ura|ena pr-
va hemodijaliza. Osnovana je uz
veliku podr{ku i pomo} prof. dr
Stevana Savina, prof. dr Radoja
Veljovi}a iz Klini~kog centra Sr-
bije, kao i primarijusa dr Alek-
sandra Radmilovi}a iz KBC Zve-

zdara. Prvi nefrolog u na{em re-
gionu i dugogodi{nji na~elnik
Slu`be dijalize je postao dr Dra-
goljub Bojovi}, a kasnije i na~el-
nik Internisti~ke slu`be.

- Centar za dijalizu zapo~eo je sa
radom sa 13 bolesnika koji su do-

{li iz drugih centara i vremenom
kako su se pove}avale potrebe po-
ve}avao se i broj bolesnika, broj
aparata i {irio Centar, tako da smo
u jednom trenutku 2008. godine
imali 169 bolesnika na hroni~nom
programu hemodijalize. Nakon
odvajanja i formiranja novih cen-
tara u na{em regionu, broj se sma-

njivao i trenutno se u na{em cen-
tru dijalizuje 109 bolesnika. Centar
je po~eo sa radom sa 6 aparata,
vremenom se taj broj pove}avao i
u 2008. godini smo imali 34 apara-
ta gde su se bolesnici dijalizovali u
3 smene. Danas radimo sa 32 apa-
rata i imamo tendenciju za daljim
pro{irivanjem Centra. Sa pove}a-
njem broja pacijenata, pove}avao
se i broj hemodijaliza i 2008. godi-
ne smo imali najve}i broj od
23.500 hemodijaliza. Od po~etka
rada 1978. godine, pa do kraja ove
godine bi}e ura|eno ~ak 600.000
dijaliza u na{em centru. Zna~ajan
pomak u kvalitetu le~enja bolesni-
ka dobijen je uvo|enjem hemodi-
jafiltracije u martu 2005. godine.
Peritoneumsku dijalizu zapo~eli
smo dve godine nakon osnivanja
Centra za dijalizu i za 12 godina do
1992. godine ovom metodom le~e-
no je 550 bolesnika. Od 1986. godi-
ne zapo~inje se sa kontinuiranom
ambulatornom peritoneumskom
dijalizom i do 1992. godine tom

metodom je le~eno 23 bolesnika.
Usled sankcija i drugih stvari pre-
kinuto je jedno vreme sa obavlja-
njem peritoneumske dijalize u na-
{em centru, ali ponovo se zapo~i-
nje 2014. godine uz pomo} tercijal-
nih zdravstvenih ustanova. U
2006. godini ura|ene su tri tran-
splantacije, 2007. godine 2, i 2008.
godine tri transplantacije kod bo-
lesnika na hroni~nom programu
hemodijalize i kod jednog pred di-
jaliznog bolesnika. U poslednjih 10
godina ura|eno je 13 transplanta-
cija, rekao je dr Nenad Raki}.

U Slu`bi su zaposlena 3 nefro-
loga, 2 specijalista interne medi-
cine, 29 medicinskih sestara, 2
elektroni~ara i 4 sprema~ice. Pri-
likom skupa u Op{toj bolnici jo{
jednom je istaknuta velika va-
`nost anga`ovanja na edukaciji,
motivisanju stanovni{tva za do-
norstvo i pove}anja broja donor-
skih kartica. Z. V.

Obele`eno ~etiri decenije hemodijalize u Op{toj bolnici

Nabavljeno osam 
vrednih novih aparata

Po`arevac - Parlament privred-
nika Regionalne privredne ko-
more Brani~evskog i Podunav-
skog upravnog okruga, na sedni-
ci kojom je predsedavao Sa{a Fi-
lipovi}, razmatrano je {est ta~aka
dnevnog reda a uru~ena su i pri-
znanja za poseban doprinos raz-
voju privrede regiona.

Rukovodilac Centra za pravne
i ekonomske inicijative i politike
PKS Kristina \uri} je istakla da

su tokom 2017. i 2018. godine
pokrenute 173 zakonodavne ini-
cijative razli~itih sektora privre-
de za izmenu zakona, ali i podza-
konskih akata kako sektorskih
tako i horizontalnih propisa. Po-
zitivno je realizovano 57 zakono-
davnih inicijativa koje su pokre-
nule ~lanice PKS-a i 13 lokalnih
inicijativa privrede. Pored toga,
~lanice PKS su imale prilike da
preko Komore dostave mi{ljenja
na 73 nacrta propisa i strate{kih
dokumenata. Nastavljen je rad
zajedni~kih radnih grupa koje su
formirane sa resornim ministar-
stvima i anga`ovanje predsedni-
ka PKS i ~lanica grupacija i odbo-
ra u radnim grupama koje for-
miraju predlaga~i propisa za do-
no{enje pojedina~nih zakona.

Predstavljaju}i plan rada RPK
Brani~evskog i Podunavskog
upravnog okruga za narednu go-
dinu, direktorka Tamara Ivkovi}
je naglasila da }e akcioni plan sa-
dr`ati slede}e operativne ciljeve:
rad organa i tela PKS, posete ~la-

nicama Komore, pripremu i orga-
nizaciju stru~nih skupova i mani-
festacija, poslovno informisanje,
inicijative ~lanstva, usluge PKS i
posebne aktivnosti Komore.

- Akcioni plan se bazira na
matrici koju svake godine u ja-
nuaru dostavljamo PKS na usa-
gla{avanje i time defini{emo sve
ono {to smo du`ni da tokom go-
dine uradimo. Evaluacija se vr{i
{estomese~no i na kraju radne

godine i samim tim utvr|ujemo
da li smo dobro realizovali svoje
poslove i zadatke. Kada je u pita-
nju rad organa i tela PKS opera-
tivni zadaci u 2019. godini }e
nam biti Parlament privrednika,
odbori i sednice, sekcije, saveti,
forumi, komisije...Posete ~lanica-
ma vr{imo u njihovim slu`be-
nim prostorijama, prikupljamo
inicijative, predloge za unapre|e-
nje poslovanja i na taj na~in
ostvarujemo na{ zadatak i {titi-
mo interese ~lanica. Priprema i
organizacija stru~nih skupova i
manifestacija podrazumeva po-
sete sajmovima u zemlji i ino-
stranstvu, jednodnevne manife-
stacije u okviru kojih organizuje-
mo seminare, konferencije i pre-
zentacije, prekograni~nu sarad-
nju i specifi~ne me|unarodne
aktivnosti. Planiramo da po{alje-
mo 77 cirkularnih poslovnih in-
formacija velikom broju ~lanica.
[to se ti~e usluga, izdajemo javna
ovla{}enja, uverenja, karnete,
sertifikate, mi{ljenja, analize i ata

karnete - dokumenta za privre-
meni uvoz i izvoz, rekla je Tama-
ra Ivkovi}.

Savetnik predsednika PKS
Nermina Ljubovi} predstavila je
projekat „Smart Factory Hub“ u
okviru kojeg }e putem vau~er {e-
ma biti finansijski podr`ani pro-
jekti umre`avanja i implementa-
cije takozvanih pametnih re{enja
u zemljama Dunavskog regiona.
U pitanju je 13 partnera iz 10 ze-

malja, a nosilac projekta je Po-
murje - tehnolo{ki park u Slove-
niji. Ovim projektom ̀ eli se una-
prediti istra`ivanje i razvoj u pre-
ra|iva~koj industriji zemalja Du-
navskog regiona i o~ekivani re-
zultat projekta je {to {ira prime-
na pametnih re{enja kako bi se
pove}ala njihova konkurentost
na me|unarodnom tr`i{tu.

Komisija za dodelu nagrada
Regionalne privredne komore
Brani~evskog i Podunavskog
upravnog okruga donela je odluku
da se nagrada za poseban doprinos
razvoju privrede regiona u sektoru
industrije dodeli preduze}u „Me-
tech“ iz Smedereva, u sektoru po-
ljoprivrede Koncernu „Bambi“
Po`arevac i u sektoru usluga pred-
uze}u „Arriva Litas“ Po`arevac.
Nagrade za regionalnog lidera pri-
pale su Miroljubu Beo~aninu, di-
rektoru i vlasniku preduze}u „To-
mi Trade“ iz Smedereva i Sloboda-
nu Jovi}u, direktoru JKP „Komu-
nalne slu`be“ Po`arevac.

Z. V.

Parlament privrednika Regionalne privredne komore
Brani~evskog i Podunavskog upravnog okruga

Dodeljena priznanja
najuspe{nijim privrednicima

Sa pove}anjem broja pacijenata,
pove}avao se i broj hemodijaliza i
2008. godine smo imali najve}i broj
od 23.500 hemodijaliza

Turisti~ka organizacija Srbije proglasila 
najbolju turisti~ku manifestaciju u Srbiji

Ljubi~evske 
konji~ke igre dobile
„Turisti~ki cvet“ 
Po`arevac - Turisti~ka organizacija Srbije progla-
sila Ljubi~evske konji~ke igre za najbolju turisti~-
ku manifestaciju ove godine dodeliv{i joj prizna-
nje Turisti~ki cvet. Ova nagrada je uru~ena gra-
dona~elniku Po`arevca Banetu Spasovi}u, od
strane direktorke TOS-a Marije Labovi}. 

U konkurenciji su bile, pa kao takve uzete u ob-
zir i za ocenjivane, sve turisti~ke manifestacije u
Srbiji a me|u prve tri su se plasirale, pored po`are-
va~kih LJKI, jo{ i leskova~ka Ro{tiljijada i Vite{ki
festival Just Out, koji se ve} nekoliko godina odr`a-
va u Despotovcu kraj manastira Manasija.

Pored ove kategorije, TOS je dodelio jo{ i na-
gradu za najbolju turisti~ku agenciju koja je pri-

pala agenciji „Robinzon“ iz Beograda, u katego-
riji najboljih hotela nagradu je dobio Hotel „Pre-
mijer Akva“, „Ivanji~ki konaci“ su najbolji ugo-
stiteljski objekat za sme{taj, dok je najbolja orga-
nizacija koja je doprinela unapre|enju turizma i
podizanju kvaliteta turisti~kih usluga Beogradski
sajam.

Veliko priznanje Turisti~ki cvet, koje se dode-
ljuje najve}im uspesima turisti~kih sadr`aja u godi-
ni koja je na izmaku, Bane Spasovi} je okarakteri-
sao kao priznanje sistemskom prilazu organizova-
nja manifestacija u gradu {to je bilo jedno od obe-
}anja pri stupanju na du`nost gradona~elnika Po-
`arevca. Z. V.

Po`arevac - Karate Klub „Po`are-
vac 92“ progla{en je za najuspe-
{niji u Srbiji ove godine ~ime je
nastavio dugu tradiciju uspe{nih
rezultata pokazav{i izuzetnu or-
ganizaciju, kvalitetan rad i zastu-
pljenost u svim uzrastnim kate-
gorijama, {to je presudno uticalo
da ovo laskavo priznanje donesu
u svoj grad. 

Naime, u Hali Sportova „Ranko
@ervica“ odr`an je zavr{ni turnir
Srpske karate Unije u ovoj sezoni
pod nazivom „Trofej Unije 2018“.

Na o ovom takmi~enju obele`ena
su dva veoma zna~ajna jubileja 50
godina postojanja Karate Kluba
„Novi Beograd“ i 20 godina uspe-
{nog rada Srpske karate Unije.

Pred velikim brojem uva`enih
zvanica kao i velikim brojem tak-
mi~ara i klubova u~esnika „Tro-
feja Unije“, dodeljena su prizna-
nja ljudima koji su ostavili trag u
radu ova dva uspe{na sportska
udru`enja i progla{eni su naju-
spe{niji klubovi i pojedinci SKU
u 2018. godini.

Bane Dmitrovi} sportski di-
rektor Srpske karate Unije, dobio
je priznanje za zna~ajan doprinos
u radu i razvoju organizacije, ali
mu je i predsednik SKU Marko
Nicovi} uru~io presti`no zvanje u
karateu - 5. DAN.

Karate Klub „Po`arevac 92“ je
progla{en za najuspe{niji, dok su
Ana Avdalovi}, David Ne{i}, Petar
Avdalovi}, Miljana Paunovi},
Marta Stefanovi}, Luka Gomir{ek
i Aleksandar Antanasijevi} progla-
{eni za najuspe{nije pojedince

SKU u svojim uzrastnim kategori-
jama. Posle prigodne ceremonije
povodom jubileja i progla{enja
najuspe{nijih klubova i takmi~ara,
odr`an je turnir koji je protekao u
prijateljskoj i srda~noj atmosferi,
kako i dolikuje sve~arskom ambi-
jentu. U generalnom plasmanu
zavr{nog turnira 1. mesto u gene-
ralnom plasmanu osvojili su kara-
tisti iz Po`arevca, 2. mesto pripalo
je selekciji Makedonije, dok je 3.
mesto osvojila ekipa „Lotosa“ iz
Smedereva. Z. V.

Karate Klub „Po`arevac 92“ najuspe{niji u Srbiji 

I na turniru najbolji Po`arevljani
Na De~jem odeljenju i Odeljenju 
za mlade po`areva~ke knji`nice

Biblioteka 
postala i 
„Roboteka“ 

@agubica - Predstavnici Amba-
sade Japana u Srbiji Juriko Cu|i
i Sanja Bogeti}, koordinatori na
projektu za osnovne potrebe
stanovni{tva, posetili su op{tinu
@agubica i tom prilikom obi{li
Zdravstvenu ustanovu Dom
Zdravlja u @agubici. Goste je, sa

dr Vesnom Stojilovi} direkto-
rom ustanove, do~ekao Du{an
Milosavljevi} pomo}nik pred-
sednika op{tine @agubica.

Cilj posete je bio uvid u rad
aparata i sanitetskog vozila doni-
ranih od strane naroda Japana
2014. godine u okviru sprovo|e-

nja Projekta programa donacija za
osnovne potrebe stanovni{tva.
Projekti su predvi|eni kao jedno-
kratna, nepovratna pomo} a do-
nacije su osmi{ljene da zadovolje
osnovne i urgentne potrebe sta-
novni{tva. Imaju}i u vidu dobru i
efikasnu dosada{nju saradnju op-

{tine @agubica i Ambasade Japana
u Srbiji, u Domu zdravlja izra`ava-
ju nadu da }e u skladu sa mogu}-
nostima op{tini @agubica, prema
zahtevima, u doglednom periodu,
biti donirani i ostali neophodni
aparati i oprema potrebama za efi-
kasnije le~enje gra|ana. Z. V.

Po`arevac - Projekat pod nazi-
vom „Roboteka“ organizovala
je Narodna biblioteka „Ilija M.
Petrovi}“ u Po`arevcu za koji je
nov~ana sredstva dobila na
konkursu Ministarstva kulture
i informisanja za finansiranje i
sufinansiranje projekata iz
oblasti bibliote~ko-informacio-
ne delatnosti i namenjena su za
nabavku pet kompleta Lego
EV3 Mindstorms robota i lap-
topova.

Projekat „Roboteka“ obu-
hvata rad sa nekoliko kategori-
ja korisnika Narodne bibliote-
ke „Ilija M. Petrovi}“ Po`are-
vac, koje pripadaju De~jem
odeljenju i Odeljenju za mlade:
u~enicima osnovnih {kola od
petog do osmog razreda, sred-
njo{kolcima i studentima. Seg-
ment „Lego education“ je pro-
gram specijalno osmi{ljen da
bude podr{ka u radu sa osnov-
cima, srednjo{kolcima i stu-
dentima i to su kategorije kori-
snika biblioteke kojima ova
ustanova `eli da ponudi nove
usluge iz oblasti informacionih
tehnologija.

Programi obuhva}eni ovim
sistemom u~enja su korisni za
razvijanje kreativnosti, kriti~kog
mi{ljenja i samostalnosti, pod-
sticajno deluju u glavnim obla-
stima razvoja dece i mladih - so-
cijalno-emocionalnom, kogni-
tivnom, kreativnom i fizi~kom.
Ovakav vid rada sa mladima po-
dr`ava STEM (Science,

Tehnology, Engieneering and
Mathematics - nauka, tehnolo-
gija, in`enjerstvo i matematika)
koncept u procesu u~enja.

Zna~aj projekta „Roboteka“
ogleda se u pru`anju podr{ke in-
dividualnom i neformalnom
obrazovanju dece i mladih u
skladu sa njihovom potrebom za
inovacijama, kroz kvalitetno ko-
ri{}enje slobodnog vremena i
sticanje novih ve{tina i znanja iz
oblasti programiranja i robotike.

U~estvovanjem u radionici
„Roboteka“, korisnicima De~i-
jeg odeljenja i Odeljenja za mla-
de bilo bi omogu}eno da sagle-
daju savremenu biblioteku iz
druge perspektive, otvaranjem
~itavog niza mogu}nosti kroz
inspirativne i edukativne sadr-
`aje, tako da biblioteka postane
mesto za intelektualni, emoci-
onalni i socijalni razvoj mladih
ljudi kroz izra`avanje sopstve-
ne darovitosti, kreativnosti i
originalnosti kori{}enjem sa-
vremenih edukativnih sredsta-
va poput Lego EV3 Mind-
storms robota.

Narodna biblioteka „Ilija M.
Petrovi}“ Po`arevac je nov~ana
sredstva za projekat „Robote-
ka“ dobila na konkursu Mini-
starstva kulture i informisanja
za finansiranje i sufinansiranje
projekata iz oblasti bibliote~ko-
informacione delatnosti i na-
menjena su za nabavku 5 kom-
pleta Lego EV3 Mindstorms
robota i laptopova. Z. V.

Predstavnici Ambasade Japana posetili Dom zdravlja

Uvid u rad doniranih aparata

Porast starosti bolesnika na dijalizi

Na aktuelnoj listi ~ekanja za transplantaciju bubrega nalazi se 10 bolesnika, u fazi aktiv-
ne pripreme je 5 i 4 bolesnika se priprema za obradu za transplantaciju. Trenutno se u
Centru dijalizuje 109 bolesnika prose~ne starosti 63 godine i u odnosu na raniji period be-
le`i se porast starosti bolesnika na dijalizi, a smrtnost u pro{loj godini je bila 11 odsto. 

VESELI NOVOGODI[NJI VA[AR I U KOSTOLCU
Kostolac - Na platou ispred
Sportske hale otvoren prvi
Novogodi{nji va{ar u Gradskoj
op{tini Kostolac. Veselje, u
kojem su najvi{e u`ivali
najmla|i, uveli~ale su brojne
maskote, dok su stariji u`ivali u
toplim napicima i koncertu
grupe „Hard need“.
Novogodi{nji va{ar traja}e do 6.
januara a na platou pred
Sportskom halom bi}e izvedeno
mno{tvo programa, koncerata,
dru`enja sa brojnim maskotama
i nezaobilaznim Deda Mrazom
ali i vo`nja ko~ijama i
svakodnevna muzika u
popodnevnim satima. Z. V.
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Saradnja sa Gradom sve obimnija
Po`arevac - Brani~evski okrug spada u
red bolje razvijenih okruga u Republi-
ci Srbiji, iako samo Grad Po`arevac sa
gradskom op{tinom Kostolac spada u
red I i II grupe op{tina, dok op{tina
Veliko Gradi{te spada u red nerazvije-
nih, a op{tine Golubac, @agubica, Ku-
~evo, Malo Crni}e, @abari i Petrovac
na Mlavi spadaju u red najnerazvijeni-
jih. O karakteristikama ovog podru~-
ja, kretanjima na tr`i{tu rada, broju i
strukturi aktivnih tra`ioca zaposlenja i
saradnji sa lokalnim samoupravama i
socijalnim partnerima razgovarali
smo sa Sonjom Miri} Mladenovi}, di-
rektorkom Filijale Po`arevac Nacio-
nalne slu`be za zapo{ljavanje.

Kakve su karakteristike privrede
u Brani~evskom okrugu?

- Za privredni razvoj u Brani~evskom
okrugu postoje svi prirodni preduslovi.
Okrug je kroz du`i vremenski period
imao prosperitetne i periode stagnacije
u ekonomskom pogledu. Prvi ekonom-
ski prosperitet je imao tokom 19. veka,
jer je bio zna~ajno ekonomsko ~vori{te

za razmenu roba i usluga, uvoz soli iz
Rumunije na Balkan i izvoz poljopri-
vrednih proizvoda za Ugarsku i Austri-
ju.  Drugi period prosperiteta je bio u
drugoj polovini dvadesetog veka za iz-
voz prehrambenih poljoprivrednih pro-
izvoda na bazi prerade `itarice, vo}a i
povr}a, sto~arskih proizvoda i mesnih
prera|evina. Izgra|eni su prera|iva~ki
kapaciteti za preradu p{enice, kukuruza,
vo}a i povr}a, proizvodnju stoke i prera-
du mesa, pri ~emu je podru~je Brani~ev-
skog okruga zauzimalo vidno mesto na
ekonomskoj karti tada{nje Jugoslavije i

Srbije. Kao posledica ekonomske bloka-
de u periodu od 1992. godine, zatim pro-
mene u ekonomskom pogledu, razbija-
nja privrednog sistema tada{nje Jugosla-
vije, tranzicije, do{lo je do stagnacije i na-
pu{tanja proizvodnje, ruiniranja tehno-
lo{kih kapaciteta, privatizacije i kidanja
reprocelina. 

Da li je danas primetan oporavka
industrije?

- Privredni kapaciteti okruga skon-
centrisani su u blizini gradova Po`are-

vac i Kostolac. Danas glavnu ulogu u
privredi Po`arevca imaju prera|iva~-
ka industrija, trgovina, poljoprivreda i
va|enje rude i kamena. ^injenica da
su rudnici i termoelektrana javna
preduze}a umanjuje njihovu samo-
stalnost u razvoju ali postoji mogu}-
nost da se u ve}oj meri pove`u sa lo-
kalnim preduze}ima. Me|utim, sama
mogu}nost da se stanovnici Kostolca i
drugih mesta tamo zaposle, kao i u ve-
}em broju preduze}a koji su njihovi
lokalni dobavlja~i, predstavlja dovo-
ljan doprinos ekonomskoj sigurnosti.

Koje su aktivnosti Filijale Po`are-
vac u pove}anju zaposlenosti?

- Aktivnosti na{e Filijale, kao i svih
Filijala u Srbiji su predvi|ene Nacio-
nalnim akcionim planom zapo{ljava-
nja i Programom rada Nacionalne slu-
`be za zapo{ljavanje. Najva`nije re-
dovne aktivnosti, iz kojih proizilaze
sve ostale, su redovni kontakti sa po-
slodavcima i licima koje tra`e zaposle-
nje. U zavisnosti od potreba posloda-
vaca i lica koja tra`e zaposlenje, uklju-
~ujemo mere politike zapo{ljavanja, fi-
nansijske ili nefinansijske. 

U skladu sa potrebama organizuje-
mo sajmove zapo{ljavanja, posreduje-
mo izme|u poslodavaca i nezaposlenih
lica, uklju~ujemo lica u obuke, Klub za
tra`enje posla, Centar za informisanje i
profesionalno savetovanje. Organizuje-
mo i Karavane zapo{ljavanja na pod-
ru~ju na{eg Okruga, koji je koncipiran
tako da  na{i saradnici putuju u ruralna
i te{ko dostupna podru~ja kako bi raz-
govarali sa ̀ iteljima, posebno sa onima
koji su u stanju socijalne potrebe i pre-
do~ili im njihova prava, kao i mogu}no-
sti koje pru`a Nacionalna slu`ba  ili
uputili na druge institucije. Pored toga,
NSZ raspisuje javne pozive kojima fi-
nansijskim merama pru`a pomo} po-
slodavcima i tra`iocima zaposlenja.

Finansijskom pomo}i od strane
NSZ 72 lica je u ovoj godini pokrenulo
sopstveni posao. Prema programu
opremanja radnih mesta, 69 lica je za-
posleno kod poslodavaca sa na{e teri-
torije, samo uz finansijsku pomo}.
Prema programu Stru~ne prakse, koji
se odnosi na sticanje radnog iskustva
u struci za lica koja ga nemaju, 61 lice
sa na{e evidencije se osposobilo za sa-
mostalan rad u struci. 

Sprovodimo i obuke za tr`i{te rada,
od kojih su neke zavr{ene, a neke su
jo{ uvek u toku. Tako|e, napominjem
da se svake godine lica sa na{e eviden-
cije uklju~uju u program Funkcional-
nog osnovnog obrazovanja odraslih u
dve {kole na teritoriji Okruga, O[ Sve-
ti Sava u Po`arevcu i O[ Veljko Dugo-
{evi} u Turiji kod Ku~eva. Ove godine
je 50 lica uklju~eno u ovaj program
koji ima za cilj da osobe koje nemaju
osnovno obrazovanje ili imaju nepot-
puno osnovno obrazovanje, da se
kroz tri ciklusa opismene i steknu for-
malno osnovno obrazovanje, kako bi
kasnije stekli neku kvalifikaciju i bili
konkurentniji na tr`i{tu rada. 

Kakva je saradnja Filijale i lokal-
nih samouprava?

- Filijala za zapo{ljavanje Po`arevac
ima dugogodi{nju dobru saradnju sa
lokalnim samoupravama u Brani~ev-
skom okrugu.  U 2018. godini su sve lo-
kalne samouprave u Brani~evskom
okrugu na osnovu svojih lokalnih akci-
onih planova zapo{ljavanja akcionom
planovima zapo{ljavanja izdvojile sred-
stva koja su, uz sufinansiranje iz bud`e-
ta Republike Srbije plasirale u aktivne

mere politike zapo{ljavanja, a preko
NSZ Filijale u Po`arevcu. Grad Po`are-
vac je izdvojio sredstva koja je  oprede-
lio za aktivne mere politike zapo{ljava-
nja uz tehni~ku podr{ku Filijale Po`a-
revac. To  zna~i da je je Grad izdvojio
sva sredstva bez sufinansiranja bud`e-
ta Republike Srbije, a mi smo gradu da-
li tehni~ku podr{ku u sprovo|enju me-
ra u smislu izrade i sklapanja ugovora,
vr{enja isplata licima, raspisivanja jav-
nog poziva. Hronolo{ki posmatrano, u
poslednjih nekoliko godina saradnja
prema lokalnim akcionim planovima
Grada Po`arevca svake godine je obim-
nija, a na korist lica koja tra`e posao i
dru{tvene sredine u kojoj ̀ ivimo. 

Tako je u 2016. godini, Filijala sa Gra-
dom  imala sporazum koji se odnosio na
samozapo{ljavanje, a sastojao se u  teh-
ni~koj podr{ci sa na{e strane. Grad Po-
`arevac je  za tehni~ku podr{ku  izdvojio

sredstva u iznosu od tri miliona dinara,
obuhva}eno  je 10 lica po 200.000 dina-
ra, odnosno ukupno dva miliona dina-
ra,  a razlika od milion dinara vra}ena je
Gradu. To zna~i da je desetoro ljudi koji
su se vodili na evidenciji na{e Filijale iz
Po`arevca, a imali su dobre poslovne
ideje,  pokrenulo sopstveni posao uz po-
mo} finansijskih sredstava Grada i teh-
ni~ke pomo}i NSZ. 

Da li je pove}an stepen zapo{ljivo-
sti mladih?

- Pored pomenutih, redovnih ak-
tivnosti, istakla bih projekat koji je
sproveden pre par godina, ta~nije
2015. godine, gde je Filijala Po`arevac
bila partner na projektu „Spoji i zava-
ri“, kojim je Grad Po`arevac u ime
Gradske op{tine  Kostolac konkurisao
u Javnom pozivu Ministarstva omla-
dine i sporta. Op{ti cilj projekta je po-
ve}anje stepena zapo{ljivosti mladih
od 18 do 30 godina u Gradu Po`arev-
cu i Gradskoj op{tini Kostolac. Pored
nas, partneri na projektu su bili  Sred-
nja tehni~ka {kola Nikola Tesla Kosto-
lac i PD Prim d.o.o. Kostolac. Ideja
projekta je da se mladi od 18 do 30 go-
dina prekvalifikuju/dokvalifikuju,
osposobe za rad na poslovima zavari-
vanja, s obzirom da je poslodavac PD
Prim d.o.o. iskazao potrebu za zapo-
{ljavanjem osoba koje su kvalifikova-
ne za ovu vrstu posla. Po okon~anju
ovog projekta zaposlili su se svi mladi
ljudi koji su uspe{no zavr{ili obuku.

(O planovima za predstoje}i period
u slede}em broju Brani~eva Danas) 

Z. Vasi} 

BR@E DO POSLA UZ POMO] GRADA

Ovaj projekat se realizuje uz pomo} sredstava 

iz bud`eta Grada Po`arevca. Stavovi izneti u

podr`anom medijskom projektu nu`no 

ne izra`avaju stavove organa koji je dodelio sredstva.

Po`arevac

Na pitanje ima li zna~aja anga`ovanje nezapo-
slenih preko javnih radova, na{a sagovornica
isti~e da je ove godine, kroz program javnih
radova je radno anga`ovano 257 lica sa terito-
rije okruga, koji su se vodili na evidenciji Filija-
le, kroz redovne javne pozive ili prema spora-
zumima sa lokalnim samoupravama.  
Sporazumom o sufinansiranju 2016. godine
sprovedeni su javni radovi na teritoriji Grada
Po`arevca i GO Kostolac. U pitanju su  zajed-
ni~ka sredstva od ukupno 5.163. 400 dinara (
tri miliona je izdvojio Grad , dok je 2.163.400
dinara izdvojeno iz  bud`eta RS. U okviru pet

javnih radova radno anga`ovano je  je 44 lica
sa na{e evidencije. Slede}e 2017. godine, smo
imali intenzivan rad. Grad je LAP-om predvi-
deo izvo|enje javnih radova i konkurisao za
sufinansiranje kod Ministarstva za rad, zapo-
{ljavanje, bora~ka i socijalna pitanja, a preko
na{e Filijale. Nakon odobrenja je potpisan
sporazum sa Filijalom za ukupno 16.363.636
dinara, kojim su se sproveli projekti na terito-
riji Grada Po`arevac i GO Kostolac. Grad  je iz-
dvojio  devet miliona dinara, a  7.363.636 di-
nara je iz bud`eta RS. U okviru osam javnih ra-
dova radno je anga`ovano 124 lica iz katego-

rije te`e zapo{ljivih lica sa na{e evidencije.  Ova
godine Grad  je sa Filijalom potpisao sporazum
o tehni~koj podr{ci za spovo|enje javnih rado-
va i izdvojio  sredstva od deset miliona dinara.
Predvi|eni su ve}i mese~ni iznosi za naknadu
anga`ovanih lica, kao i ostali tro{kovi koji su
predvi|eni pri sprovo|enju javnog rada, a pre-
vashodno se ti~u opreme i za{tite na radu. U
okviru sedam javnih radova, to jest projekata,
radno anga`ovano je  60 lica sa na{e evidenci-
je u Po`arevcu i Kostolcu. Ina~e, javni radovi su
uglavnom bili usmereni na odr`avanje i za{ti-
tu `ivotne sredine, kao i infrastrukture. 

Sedam projekata za javne radove

Delotvorni Sajmovi
zapo{ljavanja
Sajmovi zapo{ljavanja u organizaciji Filijale
Po`arevac su mesta gde se najlak{e i najbr`e
dolazi do ponude i tra`nje na tr`i{tu rada.
Grad Po`arevac daje nesebi~nu podr{ku na-
{oj Filijali u organizaciji manifestacije. Mi sva-
kako imam uvek podr{ku svih lokalnih samo-
uprava u organizaciji sajmova, jer radimo na
istom zadatku, isti~e Sonja Miri} Mladenovi} 

Desetoro
nezaposlenih koji su
imali su dobre
poslovne ideje,
pokrenulo sopstveni
posao uz pomo}
finansijskih sredstava
Grada i tehni~ke
pomo}i NSZ
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Po`arevac - U prostorijama po-
`areva~kih demokrata javnosti
je prestavljena Ujedinjena po-
`areva~ka opozicija oli~ena u
Savezu za Srbiju - Po`arevac.
Tom prilikom potpisana je i
Deklaracija o politi~kom delo-
vanju i zajedni~koj odgovorno-
sti za ostvarenje vizije Po`arev-
ca kao demokratske, slobodne,
socijalno odgovorne, ekonom-
ski i kulturno razvijene lokalne
zajednice. Deklaraciju su potpi-
sali predsednici Gradskih od-
bora: Demokratske stranke,
Dejan Savi}, Narodne stranke,
Nenad Ili} i Srpskog pokreta
„Dveri“, Mirko Mirkovi} i
predstavnik Dragana \ilasa,
Goran S Petrovi}.

Prvi ~ovek po`areva~kih de-
mokrata Dejan Savi} rekao je
da nije preterano sre}an zbog
~injenice {to imaju Savez za Sr-
biju, jer je Savez nu`nost, ne-
minovnost i posledica pretpo-
liti~kog stanja u na{em dru{tvu
danas.

- Posle dve decenije od de-
mokratskih promena pri~amo
o elementarnim politi~kim slo-
bodama. Posledice toga su ni-
ski rejtinzi svih stranaka u na-

{oj organizaciji pojedina~no.
Sama ~injenica da mi pojedi-
na~no nemamo kapacitet, ne
da dovedemo mo`da do smene
vlasti, nego da probamo da iz-
lo`imo svoje politi~ke ideje, da
profili{emo svoju politi~ku ide-
ologiju, da zaintrigiramo bilo
kog bira~a da saslu{a {ta mi
imamo da ka`emo. Sve su to ~i-
njenice koje su dovele danas da
se udru`imo, da prevazi|emo
na{e razlike. Mi danas na nivou
Saveza ne polemi{emo o ele-
mentarnim ideolo{kim pravci-
ma i ostalim principima na ko-
jima su nastale pojedina~no
na{e politi~ke organizacije. Po-
lemi{emo o osnovnim i ele-
mentarnim uslovima, da svoju
politiku i ideje negde u budu}-
nosti kad u~vrstimo temelje
demokratskog dru{tva izlo`i-

mo bira~ima , naglasio je lider
po`areva~kih demokrata.

Mirko Mirkovi}, predsednik
po`areva~kih „Dveri“ ulaskom
u ovaj Savez nada se da se neke
stvari mogu promeniti na bolje
i da }e Po`arevljani prepoznati
snagu i ukazati im poverenje i
da se ~asnim i po{tenim radom
mogu boriti za sve vrednosti
koje gra|ani zaslu`uju. Nenad

Ili}, predsednik Narodne stran-
ke u Po`arevcu ka`e da ljudi
koji ovde sede ̀ ele da se bore za
ovaj grad, da ne{to bolje bude u
njemu, da deca ovde ostanu. 

- Drago mi je da smo se ujedi-
nili u jedan front. Mo`ete da ka-
`ete da me|u nama postoje razli-
ke, ali ne postoji razlika u tome
da li ho}emo bolji ̀ ivot, da li po-
stoji korupcija, da li nemamo de-
mokratska prava, dakle, osnov-
na ljudska prava. To su mnogo

ve}e sli~nosti nego bilo kakve
razlike koje mi imamo. Nadam
se da }e sve ve}i broj ljudi hteti da
izabere slobodu i prepoznati ne-
ku novu snagu, nekompromito-
vanost i iskrenu `elju za boljit-
kom, promenom i prosperite-
tom, da mo`emo sa ponosom da
ka`emo da smo gra|ani Po`a-
revca i Srbije, rekao je Nenad Ili}.

Ugledni po`areva~ki advo-
kat, predstavnik Dragana \ila-
sa, Goran S. Petrovi} povodom
incidenta kada je neko kame-
nom polomio staklo na ula-
znim vratima prostorija po`a-
reva~kog SNS ka`e da osu|uje
taj ~in, ali da mu je zasmetala
izjava povodom tog doga|aja
lidera po`areva~kih naprednja-
ka I aktuelnog gradona~elnika,
Baneta Spasovi}a gde je rekao
da se nada da je to u~inio neki

neodgovorni pojedinac, ali da
ima pravo da sumnja da se to
dogodilo iz politi~kih razloga
po{to opozicija u poslednje vre-
me non stop napada SNS i nje-
nog predsednika Vu~i}a.

- Vrata i prozori ovih prosto-
rije u kojim se nalazimo nekoli-
ko puta su razbijane, ali nikada
nije re~eno da je to u~inila opo-
zicija. Uvek smo davali nadle-

`nim organima da re{e te slu~a-
jeve i otkriju po~inioce. Ovakve
Spasovi}eve izjave su opasne i
one mogu da dovedu do raznih
negativnih posledica. Svedoci
smo da su 2.000 godine od stra-
ne tada{njih vlasti neki na{i gra-
|ani koji su imali druga~ije mi-
{ljenje i koji su se borili protiv ta-
da{njeg re`ima, bili prebijani,
hap{eni i na razli~ite druge na~i-
ne {ikanirani. Ovakve izjave do-
vode do stvaranja takve atmos-

fere. I mi smo se ujedinili, upra-
vo zbog toga, da bi spre~ili da
nam se istorija ne bi ponovila i
Po`arevac ponovo postao zabra-
njen grad. Protiv stvaranja takve
atmosfere bori}emo se demo-
kratskim na~inom i dozvolje-
nim, politi~kim sredstvima. Ne
znam {to gradona~elnik, kada je
ve} iza{ao sa saop{tenjem povo-
dom tog incidenta, nije saop{tio
i to da je po~inilac otkriven i da
to nije uradio iz politi~ki razloga.
Moja saznanja govore da je ka-
men bacio maloletnik iz bahato-
sti, o{tar je bio Petrovi}

Potpisnici Deklaracije obave-
zali su se da odluke u Savezu do-
nose konsenzusom i da je Savez
otvoren za prijem svih organi-
zacija i pojedinaca koji su sagla-
sni sa zajedni~kim ciljem.

M. Veljkovi}

Odr`an stru~ni skup „Mre`a podr{ke za decu i mlade“

Grad Po`arevac izabran 
kao primer dobre prakse

Ujedinjena po`areva~ka opozicija formirala Savez za Srbiju u tom gradu

Do promena samo
demokratskim putem

Po`arevac - Stru~ni skup pod
nazivom „Mre`a podr{ke za de-
cu i mlade“ odr`an je u Po`arev-
cu. Cilj skupa je pobolj{anje po-
lo`aja dece i mladih u sukobu sa
zakonom i u riziku sukoba sa
zakonom. Kako je rekla direk-
torka Centra za socijalni rad Ta-
tjana Raji}, cilj ovog sastanka je
pobolj{anje polo`aja dece i mla-
dih u sukobu sa zakonom i u ri-
ziku sukoba sa zakonom. Grad
Po`arevac je izabran kao primer
dobre prakse od strane UNI-
CEF-a u smislu dobrih modela
koji postoje u gradu a koji se ba-
ve ovom grupom dece. 

U ovom trenutku Centar za
socijalni rad na aktivnoj evi-
denciji ima oko 300 dece i mla-
dih koji imaju nekakav sukob
sa zakonom ili rizik sukoba sa

zakonom na svu sre}u imamo
resurs u zajednici Sociorehabi-
litacioni klub za mlade koji nas
podr`ava u delu terapeutskog
savetodavnog rada sa ovim
mladim ljudima.

Po~etkom ove godine grad
Po`arevac odazvao se pozivu
UNICEF-a i Centra za socijalno
preventivne aktivnosti GRiG da
zajedno rade na unapre|enju
polo`aja dece i mladih u siste-
mu pravosu|a. Cilj ove saradnje
je uspostavljanje sistema podr-
{ke za decu u sukobu sa zako-
nom i u riziku od istog, a na{a
zajednica je prepoznata kao jed-
na od naprednijih u smislu po-
tencijalnih resursa i brige o ovoj
ciljnoj grupi. Me|u ciljevima or-
ganizovanja ovog stru~nog sku-
pa jeste da se kroz potpisivanje

sporazuma izme|u aktera iz po-
menutih sistema, svi resursi po-
ve`u kako bi se obezbedio si-
stem podr{ke za decu. Time bi
zajedno kreirali jako i sigurno
okru`enje koje preventivno de-
luje kada je bezbednost dece, ali
i zajednice u pitanju.

- Nadamo se da }emo da mo-
tivi{emo sve aktere u dru{tvu i
da zajedno podr`imo kroz krei-
ranje sistema podr{ke i kreiranja
sporazuma o saradnji kako bi se
mladi uklju~ili u realizaciju dru-
{tveno korisnog rada, i tako bi-
smo podstakli {iru zajednicu da
vodimo ra~una o deci u riziku
jer nekako je na nama ta odgo-
vornost, rekla je Nata{a Iv~evi}
iz Centra za socijalno preventiv-
ne aktivnosti GRiG. 

Z. V.

Presuda zbog utapanja na Srebrnom jezeru

Dvojici smanjene kazne
Veliko Gradi{te - Bra~nom pa-
ru u ponovljenom postupku
dosu|ene iste kazne, ali su
one smanjene direktoru {kole
i treneru, zbog olak{avaju}ih
okolnosti. Osnovni sud u Ve-
likom Gradi{tu izrekao je pr-
vostepene presude protiv ~e-
tvoro optu`enih za utapanje
dvojice bra}e iz Ra~e, Stefana
(14) i Nikole (13) Petrovi}a,
koje se dogodilo 11. septem-
bra 2016. godine na Srebr-
nom jezeru. Direktor Osnov-
ne {kole „Kara|or|e“ iz Ra~e,
Zoran Jovanovi}, i {kolski tre-

ner stradalih de~aka Milo{
Gaji}, osu|eni su na po godi-
nu dana, uslovno na dve godi-
ne. Po dve godine zatvora do-
bili su Milanka i Dragan Stan-
kovi} iz Ni{a, vlasnici pedali-
na sa kojih su de~aci pali u je-
zero i utopili se.

Ova presuda izre~ena je u
ponovljenom postupku, posle
`albe osnovnog tu`ioca Apela-
cionom sudu u Kragujevcu.
On se `alio jer su prvostepene
presude bile blage - direktoru i
treneru po godinu dana ku}-
nog pritvora, a bra~nom paru

dve godine zatvora. U odnosu
na prethodnu, nova presuda je
bla`a za direktora i trenera, jer
su uzete u obzir neke olak{ava-
ju}e okolnosti. Po{to nije zado-
voljno presudom, Osnovno tu-
`ila{tvo najavilo je `albu Ape-
lacionom sudu, koji }e morati
da donese kona~nu odluku, da
presudu potvrdi ili preina~i ili
da donese osloba|aju}u presu-
du. ̂ etvoro optu`enih terete se
za te{ko delo protiv op{te bez-
bednosti, za koje zakon propi-
suje od jedne do osam godina
zatvora. M. V.

VOJNE VE@BE NA „PESKOVIMA“
Veliko Gradi{te - Jedinice Vojske
Srbije izvodi}e ga|anja iz pe{adij-
skog naoru`anja na poligonu „Pe-
skovi“ u rejonu sela Kusi}e, 17, 18,
19. i 20. decembra. Tim danima, na
poligonu se zabranjuje kretanje, za-
dr`avanje i boravak ljudi, stoke, mo-
tornih vozila i sto~nih zaprega. Poli-
gonsko-streli{ni prostor bi}e obele-
`en barja~i}ima i tablicama sa natpi-
som: „Ne idi dalje - ga|a se!“ i
obezbe|en stra`arima. Zabranjeno
je i prikupljanje i diranje nerasprsnu-
tih projektila i njihovih delova, jer to
mo`e biti opasno po `ivot. Vojska
upozorava da ne}e snositi odgovor-
nost ukoliko se neko ne bude pridr-
`avao navedenih zabrana. M. V.

Potpisnici Deklaracije obavezali su
se da odluke donose konsenzusom i
da je Savez otvoren za prijem svih
organizacija i pojedinaca koji su
saglasni sa zajedni~kim ciljem
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Po`arevac - Ove godine kada se obele-
`ava jubilej 300. godi{njica Po`areva~-
kog mira, kao jednog od najzna~ajni-
jih politi~kih doga|aja onoga doba, iz
grada pod ^a~alicom poslata je jo{
jedna poruka identi~ne su{tine -

„Umetni~ka poruka miru 2018“
Udru`enja „Art krug PM“ u Galeriji
savremene umetnosti na Starom kor-
zou.

- U godini jubileja od va`nog doga-
|aja kako za Po`arevac, tako i za Srbi-
ju - potpisivanje Po`areva~kog mira
1718. jedno mlado udru`enje umetni-
ka iz Po`arevca, Art krug, je na{lo po-
vod za organizovanje kolonije odr`a-
ne ovog leta na Tulbi. Sakupili su se
umetnici raznih sklonosti i interesova-
nja i stvorili fond slika kojim slave mir
na razli~ite na~ine, rekla je Marina Ra-
dosavljevi}, istori~ar umetnosti, ku-
stos Narodnog muzeja u Po`arevcu.

Tako|e je istakla da na odabranim
slikama sa kolonije „Umetni~ka poru-
ka miru 2018.“ uvi|amo razli~ite vizu-
elne jezike kojim u~esnici kroz speci-
fi~ne forme defini{u temu i cilj umet-
ni~kog okupljanja. Koriste}i ikonogra-

fiju mira ili dr`e}i se svoje likovne fa-
bule, umetnici obilaze krug kre}u}i se
od vidljivog, ~itljivog, asocijativnog, i
na kraju, apstraktnog.

- Najpoznatija slika mira koju vidi-

mo na postavljenim delima jeste golub
koji poti~e iz biblijske pri~e o Nojevoj
barci. Golub, sa maslinovom granom,
simbolizuje novi `ivot nakon razara-
nja. Slike zemlje i prirode tako|e mo-
gu da ozna~avaju mir, usagla{en sa
prirodom - danas, u eri brzih prome-
na, preko potreban. U nekim umet-
ni~kim delima devetnaestog veka mir
se predstavljao u vidu `ene, ~esto sa
plodovima ̀ etve ~ime se simbolizovao
prosperitet koji dolazi zajedno sa mi-
rom, rekla je ona.

Umetnici okupljeni pod okriljem
udru`enja „Art krug“ obele`avaju}i je-
dan istorijski doga|aj imali su razli~i-
te asocijacije i likovne pristupe, ali u
jednom su se usaglasili - humano{}u i
kreativno{}u oven~ali su temu ka ko-
joj su{tinski svi te`imo.

Pavle Miladinovi} predsednik i
osniva~ Udru`enja „Art krug PM“ Po-
`arevac, okupljenim ljubiteljima umet-
nosti rekao je da je ovo udru`enje pro-
fesionalnih umetnika koje }e okupiti
najbolje slikare, ne samo iz Brani~ev-
skog okruga, ve} iz ~itave Srbije.

Izlo`ba je otvorena do 17. decem-
bra a ulaz je slobodan. Z. V.

Hor Barili nastupio na prijemu povodom 
praznika zemlje izlaze}eg sunca

Deseti nastup za 
ambasadu Japana
Beograd - Gradski `enski hor „Barili“
iz Po`arevca, vo|en dirigentskom pa-
licom mr Katalin Tasi}, doprineo je
sve~anoj atmosferi prilikom obele`a-
vanja nacionalnog praznika Japana -
proslave 85. ro|endana cara Akihita u
Beogradskom hotelu Metropol Palas,
~ime je jo{ jednom potvr|eno prija-
teljstvo ove ustanove kulture i Amba-
sade zemlje izlaze}eg sunca koje, kroz
plodnu umetni~ku saradnju, traje ve}
~itavu deceniju. 

Ovo  je predstavljalo nastavak na-
stupa izvanrednih umetnica iz Po`a-
revca kojima su oboga}ivale obele`a-
vanje nacionalnih praznika prijatelj-

skih zemalja kao {to su Francuska, Al-
`ir, Mjanmar, Egipat, Rusija, Ju`na
Koreja, Ujedinjeni Arapski Emira-
ti...Ambasador Japana u Republici Sr-
biji, \uni}i Marujama je pozdravljaju-
}i visoke zvanice na Sve~anom prije-
mu u dvorani „Ivo Andri}“ naglasio
zna~aj dobrih bilateralnih odnosa dve-
ju prijateljskih zemalja.

Ovim, desetim po redu, uzastop-
nim nastupom za ambasadu Japana,
hor „Barili“ je krunisao svoju izuzetno
plodnu izvo|a~ku aktivnost u 2018.
godini kojom je na najvi{em nivou do-
prineo kulturnoj afirmaciji Grada Po-
`arevca i Republike Srbije. Z. V.

Dela sa leto{nje kolonije odr`ane na Tulbi u Galeriji savremene umetnosti

Umetni~ka poruka miru
Udru`enja „Art krug PM“

Kostolac - U kostola~koj biblioteci, Ode-
ljenju Narodne biblioteke „Ilija M. Pe-
trovi}“ Po`arevac,  predstavljene su knji-
ge Lele Milosavljevi}: „Tragovi bosih
stopala“ i „Ples me|u svicima“. Posetio-
ci Biblioteke u ìvali su u prelepim pri~a-
ma popularne knjì evnice iz U ìca.

Lela Milosavljevi} je liri~ar i satiri~ar.
Ljubitelj umetnosti i kolekcionar uspo-
mena. Do tridesete godine, pisala je is-
klju~ivo poeziju, a onda je pre{la na pri~e.
Do sada je objavila dve zbirke pri~a:
„Tragovi bosih stopala“ i „Ples me|u svi-
cima“, koje su potpuno razli~ite od nje-
nih kratkih satiri~nih pri~a koje objavlju-
je na dru{tvenim mre`ama. Njene pri~e

su objavljivane u vi{e {tampanih i elek-
tronskih ~asopisa za umetnost i kulturu. 

Teme kojima se one bave, deo su
vremena u kome se malo pa`nje po-
sve}uje prose~noj porodici koja je u
sebe utkala sva se}anja svoji predaka, a
potomcima kao najve}i zalog ostavlja
stvari kao  ljubav, po{tenje, po{tova-
nje, rad i ~estitost. Stranice njenih
knjiga ~uvaju se}anja na ljude, stvari,
doga|aje.  Lela je u~esnik vi{e knji`ev-
nih konkursa i dobitnik vi{e nagrada.
Na danima humora i satire „Vuko Be-
zarevi}“ u Pljevljima, njena pri~a
„Udovac“ osvojila je prvu nagradu za
najbolju satiri~nu pri~u. Z. V.

Stvarati kulturu mira
- U svetu postoji vi{e antiratne umetnosti nego
umetnosti posve}ene  miru, mo`da zato {to je
umetnost mira te{ko definisati. Ono {to nije rat
i nasilje jeste mir - mir jeste `ivot. Da bi stvorili
kulturu mira, moramo i}i ka njoj, a umetnost
nam mo`e pomo}i da to uradimo, kako za se-
be tako i za budu}e generacije, zaklju}ila je Ra-
dosavljevi}.

Kostolac - Na Me|unarodnom festiva-
lu horova, grupa peva~a i orkestara
„Raspevani d`ivd`ani“, koji se odr`a-
va u Kolar~evoj zadu`bini pod pokro-
viteljstvom Ministarstva kulture i in-
formisanja i Gradskog sekreterijata za
kulturu, nastupio je i De~iji hor „Du-
navska lira“ Kostolac pod vo|stvom
Marije Miti}. Ovom prilikom su izve-
dene tri numere, koje su prisutnima
pribli`ile raznolikost i bogatstvo me-
lodija sa evropskog, afri~kog i sever-
noameri~kog kontinenta.

- De~iji hor je plenio ~istom melodi-
jom na bini jedne od najzna~ajnijih in-
stitucija kulture u Beogradu i Srbiji. Ko-
lar~eva zadu`bina je mesto gde nastu-

paju najve}a imena dana{njice i nama
je pripala velika ~ast da tu predstavimo
i deo na{eg repertoara. Ovim nastu-
pom je napravljen istorijski korak i za
samu „Dunavsku liru“ i za grad Kosto-
lac. Ovo su deca koja su za ponos, vred-
no ve`baju i mogu da nastupe na sva-
koj bini i poka`u sav entuzijazam i lju-
bav koju imaju prema muzici. Moram
ovom prilikom da istaknem da „Du-
navska lira“ funkcioni{e sa vi{e nego
skromnim finansijskim sredstvima, ali
da ipak uspevamo da odr`im kontinu-
itet svog rada, {to nije ni najmanje lako,
ali na{a deca to zaista zaslu`uju, rekla je
Marija Miti}, rukovodilac Hora „Du-
navska lira“ iz Kostolca. Z. V.

Petrova~ko pozori{te „Bata Buli}“

Beba „do~ekana“
trideseti put
Petrovac na Mlavi - Petrova~ko pozori{te
„Bata Buli}“ je u Domu kulture po 30. put
izvelo predstavu „Mi ~ekamo bebu“ koju je
po tekstu Stevana Koprivice re`irao Milo{
Jagodi}. Osmo~lana gluma~ka ekipa, pred-
vo|ena mladim i talentovanim glumcima,
nastavlja bogatu tradiciju pozori{ta koje u

gradu na Mlavi postoji 111 godina.  Posle
kultnih predstava „Kako smo voleli druga
Tita“, koja je igrana vi{e od 140 puta i „Bal-
kanskog {pijuna“ igranog preko 50 puta,
predstava „Mi ~ekamo bebu“ grabi krup-
nim koracima ka sli~nim rekordima. Z. V.

Umetnici se
usaglasili
humano{}u i
kreativno{}u i
oven~ali temu ka
kojoj su{tinski 
svi te`imo

Me|unarodni festival horova i orkestara „Raspevani d`ivd`ani“

De~iji hor „Dunavska lira“
u Kolar~evoj zadu`bini

Predstavljene knjige U`i~anke Lele Milosavljevi} 

Pri~e, lirika i satira u
kostola~koj biblioteci

Najpoznatiji motiv za slike mira

Sa nastupa u „Kolarcu“




